

1970 —1974 年間謝肅方在愛丁堡大學攻讀中國語言、文學,并獲得了碩士(榮譽)學位。

1978 年至 2011 年間他曾任香港政府行政主任,負責地區管理、廣播、金融和税務政策等工作。 1994 年至 2011 年間,他擔任知識產權署署長,努力於保護專利,版權,商標及註冊設計。從 2007 年到 2010 年,他曾擔任亞太經合組織知識產權專家小組的主席。2011年從政府服務退休後,他被授予銀紫荊星章。

他被任命為廣州暨南大、香港理工大學及臨沂大學 兼職教授。他目前是知識資本企業管理有限公司董事。

謝肅方教授 香港理工大學客座教授 Professor Stephen Selby Adjunct Professor, The Hong Kong Polytechnic University

Stephen Selby was educated at Edinburgh University where is obtained a Master's Degree (Hons.) in Chinese Language and Literature (1974).

He served in the Hong Kong Government from 1978 to 2011. During his Government service, he worked on district administration, broadcasting, infrastructure project finance and taxation policy. Between 1994 and 2011, he served as Director of Intellectual Property working on protection of patents, copyright, trademarks and registered designs. From 2007 to 2010 he served as the Chair of the Intellectual Property Experts' Group of APEC. Upon his retirement from Government service in 2011, he was awarded the Silver Bauhinia Star.

He has been appointed as Adjunct Professor at Hong Kong Polytechnic University, Guangzhou Ji Nan University and Lin Yi University, Shandong. He is currently Director of IC Enterprise Management Company, Ltd.

